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Pääkirjoitus

Jani Moilanen
jemoil@utu.fi

Mustat hampaat lähenee?
Kuten jokainen kansilehden avattuaan viimeistään huomaa, tiedekuntajärjestön julkaisema lehti on 
kokenut pienen muodonmuutoksen. Kuluva vuosi tulee olemaan historiallinen. Yliopistokonsortio astuu 
voimaan ensi vuonna, ja laitosyhdistymiset ovat nuijanlyöntiä vaille valmiit. Tänä vuonna ilmestyvissä 
Indeksin numeroissa tulee painottumaan oma historiallinen näkökulma asioihin juuri näiden muutosten 
valossa.
  Mutta itse asiaan. Tämän vuoden ensimmäisen numeron teemana on väestön ikääntyminen. Teema 
leijuu ikään kuin tuolla jossain hamassa tulevaisuudessa, mutta on silti läsnä tässä ja nyt. Suurimmalla 
osalla meistä on kokemuksia omista isovanhemmistaan ja siitä, kuinka he jatkuvasti valittavat omia 
vaivojaan ja väittävät nykysukupolvia itsekkäiksi. Suurten ikäluokkien kohortit alkavat tulla eläkeikään 
vuoden 2010 jälkeen, ja väestön ikääntyminen tulee jatkumaan aina vuoteen 2030 asti. Meidän  nuorten  
opiskelijoiden on vaikea saada kosketuspintaa vanhempia sukupolvia koskettavasta asiasta, mutta se 
ei estä meitä pohtimasta tulevaisuutta. Väestön ikääntyminen tulee joka tapauksessa herättämään 
keskustelun sosiaali- ja terveyspalvelujen tulevaisuudesta halusimmepa sitä tai emme. Tässä numerossa 
aihetta on ryhdytty lähestymään mm. väestökulttuurin eskaloitumisen, vanhusten asumisjärjestelyjen 
ja lääketieteen näkökulmasta. Voimmeko me, tällä hetkellä opiskelevat, viettää nuoruuttamme kevyin 
mielin kantamatta huolta tulevaisuudesta ja siitä, että meistä on vielä eläkeiässäkin pitämässä huolta 
joku meille läheinen ihminen? Vai puristaako kättämme jokin teknologisen kehityksen mahdollistama 
robotti, joka siirtää meidät vuoteesta vessaan ja huolehtii muista jokapäiväisistä tarpeistamme? Vai onko 
pitkäikäisyys lopulta edes tavoittelemisen arvoinen asia? “Who want to live forever?”, kuten Nina Simula 
osuvasti kysyy.
  Mutta olen kuitenkin sitä mieltä, että meillä nuorilla opiskelijoilla on oikeus nauttia nuoruudestamme. 
Siihen saattaa kuulua olennaisesti opiskelijaelämä, josta suurin osa tämän lehden lukijoista parhaillaan 
nauttii. Mielestäni opiskelija-aktiviteetteihin osallistuminen toimii mainiona keinona saada kokemuksia 
omasta itsestä, muista ihmisistä ja kehittää omia vuorovaikutustaitoja. Niitä tullaan varmasti tarvitsemaan 
tulevaisuuden työelämässä. Kyse ei ole mielestäni siitä, kuinka hyvä olet hoitamaan oman vastuualueesi. 
Itselleni tärkeämpää on tunne osallisuudesta - eli siitä, että tietää olleensa menossa mukana.
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Puheenjohtajan tervehdys

Jos alkuvuotta Indexin puheenjohtajana pitäisi luonnehtia yhdellä adjektiivilla, valitsisin ahkerasti 
käyttämäni, melko kuluneen, mutta silti kaiken oleellisen tiedon sisältävän sanan: ihana. Jaksan 

viikottain hämmentyä siitä, kuinka ihania ja motivoituneita ihmisiä hallituksessani istuu ja kuinka 
ihanan positiivisesti muualla suhtaudutaan kattojärjestöömme. 

Vuoden alussa asetimme erääksi tavoitteeksemme parantaa huomattavasti yhteistyötä muiden 
tiedekuntajärjestöjen kanssa ja erityisesti alajärjestöjen kesken. Odotukset Indexiä kohtaan ovat 
korkealla, mutta sehän vain innostaa ainakin minua seisomaan entistä vankemmin järjestömme 
takana ja tekemään kaikkeni hyvien tulosten saavuttamiseksi. Järjestöjen välistä yhteistoimintaa 
availtiin Indexin YYA-illassa, johon osallistui mukava määrä ystäviämme. Yhteissitsit Lexin kanssa 
ovat tulossa maaliskuussa ja Kannunvalajien kanssa suunnittelemme mahdollista kulttuuriekskursiota 
Helsinkiin. Tiedekuntien välinen yhteistyö on juurikin sitä, missä Indexillä on paljon annettavaa 
jäsenistölleen.

Koulutuspolitiikan saralla Indexin mahtavuudesta ei ole epäilystä. Koko tiedekunnan 
opiskelijoiden äänellä puhuttaessa mielipiteillämme on painoarvoa. Indexin entistä aktiivisempi 
koulutuspolitiikkasektori on ollut vauhdissa vuoden alusta saakka ja saattanut alajärjestöjen kopot 
ajantasalle tämän hetken tärkeimmistä asioista. Edunvalvonnan kohdalla kannattaa kuitenkin 
muistaa eräs asia. Myös bileiden järjestämisellä on tärkeä merkitys tiedekuntajärjestömme 
näkyvyydessä jäsenistölle ja heidän sitouttamisella toimintaamme.

Indexillä on tasapainoilemista kaikkien alajärjestöjen tarpeisiin 
vastaamisessa. Jäseninämme on minijärjestöjä ja lähes 
tiedekuntajärjestön kokoluokkaa olevia jättiläisiä. Koen erityisen 
tärkeäksi kaikkien mielipiteiden huomioimisen ja niiden pohjalta 
Indexin kehittämisen ja muokkaamisen entistä parempaan suuntaan. 
Kukaan ei saa kokea, että Indexin toimintaan osallistuminen olisi 
jotain heiltä itseltään pois, päinvastoin. Tehtävämme on tuoda kaikki 
opiskelijat yhteen ja yhdistää voimamme niin edunvalvonnassa kuin 
hauskan pidossakin. Toiminnassamme on todellakin tehostamista 
ja Index-hengen nostattamisessa hurjasti tehtävää. Tässä teillä 
kaikilla indexläisillä on tärkeä rooli. Käykää tapahtumissa, avatkaa 
keskustelua, antakaa palautetta. 

Vaikka suuren järjestön suuret haasteet saattavat toisinaan herättää 
jopa pelonsekaisia tunteita, yritän tasaisin väliajoin muistella 
viisaita sanoja: ”Ei oteta mitään stressiä ystävät, tää on vaan 
järjestötoimintaa, josta saa hienoja muistoja ja ystäviä, mutta josta 
sillon, kun työtä tehdään, tulee hyvin harva kiittelemään ihan sama 
kuin hyvin hommas hoidat. Palkkio kyllä tulee myöhemmin, joten 
aivan turha antaa tässä vaiheessa kulmien kurtistua tai pään painua 
työtaakan alla”. Kiitos siis jo nyt kaikille aktiivisille indexläisille 
osallistumisesta, tekemisestä ja hyvästä ilmapiiristä. Tehdään 
vuodesta 2009 kaikkien aikojen Index-vuosi, jolloin järjestömme 
näkyy, kuuluu, vaikuttaa ja huomioi. 

   

   Ihanaa loppukevättä kaikille!



5Indeksi 1/2009 



6 Indeksi 1/2009 

1. Jerry Jäppinen, 21 vuotta, pääaine filosofia. Index-nakkina tänä
vuonna netti, ulkosuhteet ja tuutorit.
2. Voisi sitä huonomminkin aikansa käyttää. Index ja Dialectica tuovat
kumpikin toisilleen mukavasti vaihtelua.
3. Kalenteri vilkkuu jo indexinpunaisena. Työtä on tiedossa.
4. Hyvät lähtökohdat toiminnan ylläpitämiseen ja kehittämiseen.

1 Ilmari Ahonen, 20v, tilastotiede, ja Indexissä vastuualueena tiedottaminen ja excut.
2 Kun Statistika ei riitä... Indexin toiminta on hyvinkin paljon laajempaa (siis ras-
kaampaa) kuin kotoisassa Statistikassa.
3 Kesää. No ei. Odotan paljon uusia tuttavuuksia, hienoja reissuja ja roppakaupalla 
opintopisteitä.
4 Hauskoja muistoja.

1. Tottelen nimeä Eero Kivinen, 21 vuotta nuori ja vastuualueena kulttuuri. Pääaine sos-
iaalipolitiikka.
2. Index, kosk lupailtiin ainakin, että ei ole laisinkaan huonompi toimi, eikä tähän asti 
olekaan ollut. Pääsee samalla toimimaan kahden hallituksen ja järjestön yhteyshenkilönä 
suuntaan ja toiseen. Index eroaa Kompleksista tietenkin ensin kokonsa takia; Index edu-
staa jokseenkin isompaa ja yleisluontoisempaa ryhmää. Toisena erona mieleen tulee kou-
lutuspoliittiset seikat, keskitytään luultavammin hieman eri asioihin, vaikka tänä vuonna 
kaikillahan on kopossa se yksi asia päällimmäisenä mielessä.
3. Odotan arvokasta työtä, tarpeellista kivanpitoa, hyviä suhteita ja hymyileviä kasvoja. 
Ja poni olis kiva.
4. Haluan jättää tuleville sukupolville jotain kiinnepistettä, mihin tarrautua kun ei aina 
oma suuntavaisto ole helpoin vaihtoehto. Ja tietenkin mielikuvan, että kannattaa osallis-
tua tapahtumiin, mennä hallitukseen ja toimikuntiin ja puhua hyvää Indexistä.

1.Susanna Aho, 22, kulttuurivastaava ja sosiologia pääaineena.
2.Indexin vauhdikkaat opiskelijabileet tulivat fuksivuotenani tutuiksi
(taisin missata tasan yhdet sitsit ja sekin jo harmitti!) Kipinä tapahtumien järjestämiseen
syntyi viime vuonna Sklubin hallituksessa. Nyt kokeneena konkarina tuntui
luonnolliselta ottaa lisää vastuuta ja laajentaa kenttää kattojärjestön leivissä.
3.Toivon, että hyvällä yhteishengellä onnistumme palvelemaan jäseniämme niin edunvalvonnan 
kuin vapaa-ajan tapahtumienkin tasoilla entistäkin paremmin. Odotan myös hulvatonta hauskan-
pitoa! :)
4.Haluaisin jättää mielikuvan Indexistä positiivisena, toimeliaana ja varteenotettavana opiskeli-
jajärjestönä, joka antaa jäsenilleen mahdollisuudet integroitua ainejärjestörajojen yli.

1.Rouva Puheenjohtaja Maiju Kujala, 22-vuotias tilastotieteen opiskelija.
2.Indexissä on haastetta ja paljon potentiaalia! Indexin täytyy pyrkiä tarjoamaan monipuolisesti 
toimintaa eri suuruisille alajärjestöilleen ja saada ihmiset
aktivoitumaan mukavuusalueensa ulkopuolellekin. Alajärjestötoiminnassa ihmisiä ei välttämättä 
tarvitse erikseen houkutella ja lahjoa tulemaan paikalle.
Minijärjestön kasvattina Indexin toimintakentän laajuus hieman hirvitti, mutta hyvin on pärjätty ja 
ihanaa on ollut. Olen päässyt tutustumaan mahtaviin
ihmisiin ja järjestämään toimintaa, jollaiseen omassa ainejärjestössäni ei olisi ollut resursseja.
3.Uusia yhteyksiä muihin tiedekuntajärjestöihin, Index-Kannunvalajat yhteistyön kehittymistä ja 
ennen kaikkea alajärjestöjen sitoutumista Indexiin ja sen
toiminnan aktiiviseen kehittämiseen. Antakaa palautetta, ihmiset, kuuntelen mielelläni.
4.Kaikille rakkaan tiedekuntajärjestön, jonka jokainen tuntee omakseen. Järjestön, joka tuo eri alojen 
opiskelijat yhteen valvomalla kaikkien yhteistä etua
ja järjestämällä kiinnostavia sekä yhteishenkeä nostattavia tapahtumia. Myös järjestön, joka haluaa 
kehittyä, muuntautua ja vastata jäsenistön tarpeisiin.

1. Elikkä, olen Olli Kajava, 21-vuotias taloustieteen ensimmäisen vuoden opiskelija ja Indexin hal-
lituksessa otan harteilleni juhlavastaavan hommia.
2. Indexin hallitukseen lähdin toisaalta halusta vaikuttaa yhteisiin tapahtumiimme ja olla läsnä 
muistakin kattojärjestön asioista päättämisessä, mutta toisaalta myös - myönnettäköön - silkasta 
hauskanpidosta. Indexissä kun kiinnosti myös päästä tutustumaan kunnolla muista ainejärjestöistä 
tuleviin hallituslaisiin, tämä tavoite onkin jo ensimetreillä toteutunut: hallituksesta sekä virallisten 
että vähemmän virallisten kuvioidensa ohessa tullut myös puhdas kaveriporukka. T-Klubin, oman 
ainejärjestöni, hallituksessa asioiden mittasuhteet ovat luonnollisesti pienemmät ja enimmäkseen 
ihmiset tuntevat toisensa jo entuudestaan ainakin jossakin määrin.
3. Odotan hyvää henkeä ja aktiivista osallistumista kaikentyyppiseen yhteiseen toimintaan, unohta-
matta jäsentemme muidenkin etujen ajamista. Indexin juhlatoimikunnan kautta toivon monenlaisia 
riehujaisia ja entistäkin enemmän yhteishenkeä ennenkaikkea eri ainejärjestöjen opiskelijoiden 
välille. Kaikki maailman Indexläiset, liittykää yhteen!
4. Haluaisin olla mukana kehittämässä jälkipolville tietysti entistäkin paremman ja toimivamman 
Indexin joka järjestää enemmän vieläkin parempia yhteisiä tapahtumia mainiolle jäsenistöllemme!

Indexin tämän vuoden hallitus esittäytyy ja vastaa seuraaviin kysymyksiin:
1. Nimi, ikäsi, vastuualueesi Indexissä sekä pääaineesi?
2. Miksi juuri Index, ja miten toiminta eroaa mahdollisesti oman alajärjestösi toiminnasta?
3. Mitä odotat kuluvalta vuodelta 2009?
4. Mitä haluaisit jättää tuleville Index-sukupolville?
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1. Sini Kujanpää, 21 vuotta. Pääaine kasvatustiede. Indexin toinen juhlavastaava.
2. En tiedä miksi Index. :D Uusia haasteita ja uusia elämyksiä! Indexin jotkut tapahtumat ovat 
isompia kuin oman alajärjestöni ja toisaalta Indexin tapahtumissa tutustuu muidenkin aineiden 
opiskelijoihin, mikä on hirmu mukavaa. :)
3. Odotan kivoja tapahtumia ja hyvää meininkiä! Toivoisin kaikkien indexläisten lähtevän suurella 
joukolla mukaan pitämään hauskaa!
4. Haluaisin innostaa tuleviakin indexläisiä tulemaan rohkeasti mukaan toimintaan! Vahvan Index-
hengen ylläpitäminen olisi varmasti tuleville sukupolville paras lahja. :)

1. Lauri Miikkulainen, 21, valtio-oppi (1. vuosi), Indexin SVOL-VO -vastaava sekä lippu-upseeri.
2. Index tuntui mukavalta järjestöltä opiskelujen alusta lähtien. Eniten minua innosti Indexiin mukaan 
lähdössä mahdollisuus saada paremmin kontaktia myös oman ainejärjestön ulkopuoliseen toimintaan, 
sekä tilaisuus laajentaa tuttavapiiriä. Halusin saada ainejärjestötoiminnasta mahdollisimman laajan ku-
van. P-Klubi on hyperaktiivisten yksilöiden hyperaktiivinen yhteisö. Index taas on parhaimmillaan juuri 
eri alajärjestöjensä yhteen saattamisessa ja niiden välisen yhtenäisyyden luojana.
3. Ystävyyttä, yhteistoimintaa ja avunantoa. Se mitä odotan tuli oikeastaan selville jo siinä miksi lähdin 
Indexiin mukaan, Indexiä parempaa paikkaa ainejärjestöjen välisten suhteiden rakentamiselle saa 
hakea.
4. Indexin joka on vahva edunvalvoja kaikille yhteiskuntatieteellisen tiedekunnan ja kasvatustieteellisen 
tiedekunnan opiskelijoille tulevina vuosina kun yliopistomaailma muuttuu.

1.Jani Moilanen ja päätoimitan Indexin julkaisemaa Indeksi-lehteä. Opiskelen pääaineena sosiolo-
giaa ensimmäistä vuotta ja olen iältäni kaksikymmenvuotias.
2.Index tarjoaa mukavaa vastapainoa oman alajärjestöni Sklubin toiminnalle kokonsa puolesta 
ja samalla näen kahden täysin erikokoisen järjestön välisen kontrastin. Pidän lehden päätoimit-
tamista aitona haasteena, sillä en ole ennen käyttänyt taitto-ohjelmaa saati osallistunut kovinkaan 
aktiivisesti juttujen kirjoittamiseen.
3. Odotan elämäni parasta vuotta ja sitä, että voisin loppuvuodesta todeta olevani tyytyväinen 
omiin aikaansaannoksiini ja että en pettäisi ihmisten minuun kohdstamia odotuksia.
4. Haluan ylipäätään aktivoida ihmisiä toimimaan opiskelijajärjestöissä, jotka minulle ovat olleet 
alusta lähtien itsestäänselvyys. Tämän vuoden jälkeen minulle ei ole kovinkaan paljoa nokan 
koputtamista mitä Indexin toiminnan kehittämiseen tulee, mutta tiedostan mihin järjestöllä tulee 
olemaan potentiaalia. Pidän Indexissä erityisesti siitä, että täällä on oikea tekemisen maku, eikä 
kenenkään ole tarvinnut istua valmiiseen pöytään. Tekemistä riittää varmasti nuoressa tiedekun-
tajärjestössä.

1.Minna Aho 25v. Indexin taloudenhoitaja ja tuutorvastaava. Sosiologia.
2.Index on rakas kattojärjestömme. Indexin tapahtumat ovat suurempia kuin oman 
ainejärjestöni tapahtumat.
3.Odotan vuodelta hyviä tapahtumia ja hyviä ystäviä.
4.Haluan ainakin jättää plussalla olevan tilin. ;)

1. Hannu Pesonen, 25. Olen Indexin hyvinvointi- ja liikuntavastaava sekä alumnivastaava. 
Pääaineeni on psykologia.
2. Minua pyydettiin Indexiin edustamaan ainejärjestöäni Fobiaa. Lähdin mukaan, sillä olin utelias 
näkemään, millaista meininki on Indexissä. Indexin toiminta on jonkin verran virallisempaa kuin 
Fobian toiminta, ja Index pyrkii huomioimaan toiminnassaan laajemmin erilaisia ihmisiä.
3. Odotan, että teemme tästä hallituskaudesta oman näköisemme ja että järjestämme monipuolis-
ta toimintaa jäsenistöllemme. Toivottavasti saamme kehitettyä Indexiä myös uusiin suuntiin esim. 
liikunnan saralla.
4. Haluan, että tulevilla indexläisillä olisi myönteinen kuva Indexistä järjestönä, jonka toimintaan 
jäsenet laidasta laitaan voivat osallistua.

1. Lauri Östman, 26, varapuheenjohtaja ja opintosihteeri, pääaine psykologia.
2. Koska Hybridi ei minua huolinut...? No eikun koska olen kasvanut Indexiin 
emotionaalisesti kiinni kuin hullaantunut pahka mäntyyn. Erona yksittäiseen aine-
järjestöön Indexin toiminnan on palveltava laajempia ihmisryhmiä tiedekuntatasolla 
ja se on pyrittävä sovittamaan useamman järjestötahon toimintakulttuuriin.
3. Koulutuspoliittisesti hektistä mutta lukuisin masokistisin tavoin myös palkitsevaa 
vuotta, kosolti Index-iloja pursuavaa tapahtumakarnevaliikkaa kaikille indexläisille 
sekä hieman itsekkäästi toivon myös hykerryttävän hyvää hallitustunnelmaa.
4. Elävän ja reagointikykyisen tiedekuntajärjestön, jolla on kuitenkin myös omat 
tutut perinteensä ammennettavanaan. Vuoden koettelemuksista ehjänä säilyvän 
tulevan ex-pj:n. Ahkeran edunvalvontavuoden, jonka pohjalta toimivaa koulutuspoli-
ittista työtä voidaan jatkaa myös ensi vuonna uudessa yliopistossa. Ja Index-talokin 
olisi mukava jättää pystyyn ja polttamatta.

1. Mari Leino, 23, sihteeri, sosiologia.
2. Indexistä jäi viime vuodesta niin hyvät muistot ja fiilikset, etten millään malttanut 
jättäytyä poiskaan.
3. Odotan eniten vuodelle 2009 suunniteltuja useita erilaisia ja toinen toistaan 
mielenkiintoisempia tapahtumia ja ennen kaikkea vuosijuhlia.
4. Tuleville sukupolville haluaisin jättää ison kansiollisen pöytäkirjoja. Ja niiden lisäk-
si kuuluisan ja mahtavan Index-meiningin!
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  Kompleksi

Viivi Lehtinen Puheenjohtaja vileht
Iida Partanen VPJ, Talentia iampar
Päivi Rastas Sihteeri phrast
Asko Haaksi Talous aphaak
Eero Kivinen Index eokiv
Ilari Ilmakunnas Koulutuspolitiikka ijilma
Katri Uronen Yhteistyö ja kulttuuri kmuron
Joel Kanerva SoPan päätoimittaja & tiedotus jmkane
Suvi Röman Varainhankinta ssroma
Johanna Hedman Juhlat jkhedm
Noora Häkkinen Juhlat nkhakk
Jani Välimäki Svol-Vo jdvali
Juho Heino Liikunta & lippu-upseeri juhjhe

    Fobia

Puheenjohtaja/SPOL-vastaava Jarno Tuominen jaoltu
Varapuheenjohtaja/kopovastaava Lauri Östman loostm
Sihteeri: Sanni Aalto sitaal
Taloudenhoitaja: Visa Sarparanta vmsarp
Tiedotus- ja kotisivuvastaava: Carlos Sirkiä casirk
Tupsy-vastaava: Susanna Hokkanen smhokk
SPOL-vastaava: Teemu Mäntylä tsjman
Virkistysvastaava: Taru Nikkilä tjnikk
Virkistysvastaava: Satu Pulkkinen skpulk
Hyvinvointi- ja liikuntavastaava: Maija Nummela maenum
Index-vastaava: Hannu Pesonen haanpe
Ulkosuhdevastaava: Mari Tulijoki mptuli
Kulttuurivastaava: Juha Rinne jferin

  Statistika

Kirsi Rastas puheenjohtaja, tiedottaja kmmras
Sofia Männikkö rahastonhoitaja, varapj
Alba Martin sihteeri skmann
Ilmari Ahonen Index-vastaava, kopovastaava aiahon
Jesse Sundell urheiluministeri jhssun
Teija Stormi virkistysvastaava tetsto
Tuomo Autere konemestari taaute

     P-klubi

Lauri Lahoniitty, puheenjohtaja, lolaho
Jussi Lammassaari, varapuheenjohtaja, hyvinvointivastaava, tuutorivastaava, varainhankintavastaava, jolamm
Emma Mäkelä, sihteeri, tiedotusvastaava, ISHA-vastaava, emakel
Mikael Marisa, taloudenhoitaja, kv-vastaava, mjgmari
Milla Ikonen, poliittisen historian kopo-vastaava, mvmiko
Saku Lehtinen, valtio-opin kopo-vastaava, stleht
Nuppu Ervasti, juhlavastaava, nsmerv
Piritta Jokelainen, juhlavastaava, pianjo
Samuli Maxenius, Walpon päätoimittaja, HOL-vastaava, smmaxe
Jari Mäkinen, kulttuurivastaava, www-vastaava, jarmaki
Tuulia Merivuori, ekskursiovastaava, työelämävastaava, ulkosuhdevastaava, ptmeri
Joni Kajander, liikuntavastaava, varainhankintavastaava, lippu-upseeri, jkkaja
Lauri Miikkulainen, valmennuskurssivastaava, Index-vastaava, IAPSS-vastaava, lamiik
Tiina Muinonen, ekskursiovastaava, ympäristövastaava, liikuntavastaava, tamuin

Indexin alajärjestön hallitukset 

vuonna 2009
Voit lähettää sähköpostia hallitusten jäsenille nimen ja vastuualueen jälkeen
olevalla tunnuksella. Sähköpostiosoite on tällöin muotoa tunnus@utu.fi.
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        Katko

puheenjohtaja: Lotte Manninen
varapuheenjohtaja ja työelämävastaava: Maiju Toivonen
Index-vastaava: Sini Kujanpää
sihteeri ja tiedotusvastaava: Sonja Mikkola
ulkosuhde- ja projektivastaava: Minea Wilo
juhlavastaavat: Mari Liesjärvi ja Riina Viinikkala
tuutor-, projekti- ja kv-vastaava: Susanna Nieminen
opintovastaava: Alina Inkinen
talous- ja liikuntavastaava: Tuomas Tuokko
kulttuuri- ja Wirike-vastaava: Riina Paimen
hyvinvointivastaava: Jukka Väisänen

     Dialectica

Kaisa Aho, pj ja tiedottaja kariah
Linda Heikinheimo, varapj ja kulttuurvastaava linhei
Jaana Virta, taloudenhoitaja jsmvir
Juho Koistinen, sihteeri jkkois
Keni Miettinen, liikuntavastaava keni.miettinen
Mika Hämäläinen, kopo-vastaava mikham
Jerry Jäppinen, index-vastaava ja nettivastaava jajapp

    T-Klubi

Mikko  Salonen  Puheenjohtaja   maasal
Tanja Mäkelä    Sihteeri        tjmake
Emma Rimmanen   Taloudenhoitaja/Varapj  eekrim
Jonne Lehtimäki Tiedotusvastaava/klubihuonevast. jonne.lehtimak
Olli Kajava     Index-vastaava   ovkaja
Mikko Nurminen  Juhlavastaava   mmnurm
Tomi Roukka     Nettivastaava   tprouk
Jarkko Kaunisto Juhlavastaava   jjkaun
Stina Oksa      Koulutuspoliittinen sihteeri    stina.oksa
Tarja Korpela   Excursiovastaava        tarja.korpela
Aleksi Nurmi    Urheiluvastaava analnu
Jukka Virtanen  Alumnivastaava  jukka.virtanen
Ilari Luukkanen Katsaus-vastaava        imluuk

    Sklubi

Puheenjohtaja Ilona Jaakkola isjaak
Varapuheenjohtaja Minna Aho misaho
Index-vastaava Susanna Aho sueaho
Juhlavastaava Tommi Huhtaniemi  totahu
Hyvinvointi- ja sosiaalipoliittinen vastaava Susanna Nurminen msnurm
Taloudenhoitaja Hanna Kujanen  hmkuja
Sihteeri ja tiedottaja Marjukka Aarnio mkaarn
Excuvastaava Elisa Kulmala elisa.kulmala
Liikuntavastaava Jani Moilanen jemoil
Ympäristö- ja kopo-vastaava Pihla Hänninen pfjhan
Kulttuurivastaava Saara Kannosto sekann
Nettivastaava Esa Karonen eokaro
Talonmies ja vallankumousagitaattori Lauri Tulkki lauri.tulkki



10 Indeksi 1/2009 

Jani M
oilanen

  Tässä juttusarjassa tullaan 
tekemään yhteiskuntatieteellistä 
tiedekuntaa ja sen henkilökun-
taa tutuksi. Ensimmäisessä nu-
merossa esittelyvuoron saa tie-
dekunnan opintopäällikkö Hanna 
Pietilä.
  Kävelen kanslian perjantai-ilt-
apäivänä jo nopeasti tyhjenevälle 
käytävälle, missä tiedekunnan 
opinto-ohjaaja toivottaa opin-
topäälliköllemme hyvät viikon-
loput. Me sen sijaan Laurin kans-
sa päätämme häiritä häntä vielä 
hetken. Pahoittelumme ajankoh-
dasta, Hanna.
  Hanna on toiminut opintopääl-
likkönä lähes kaksi vuotta. 
Työympäristö on hänelle tut-
tu, sillä ennen opintopäällikön 
tehtäviä Hanna toimi tiedekun-
nan kansliassa opinto-ohjaajana 
ja opiskeluaikanaan hän suoritti 
myös työharjoittelunsa tiedekun-
nan kansliassa. Hanna työsken-
telee tällä hetkellä määräai-
kaisena, mutta toivoo saavansa 
jatkaa joko opintopäällikkönä tai 
muissa yliopistohallinnollisissa 
tehtävissä myös vuoden loppuun 
kestävän sijaisuuden jälkeen. 
Työssään Hanna pitää erityisesti 
työtehtävien haastavuudesta ja 
monipuolisuudesta. Hän arvostaa 
myös työn tarjoamaa itsenäisen 
työskentelyn ja ihmisläheisen 
kanssakäymisen onnistunutta 
yhdistelmää.
  Yliopistokonsortio ei Hannan 
mukaan tule ainakaan vielä 
tänä vuonna juuri vaikuttamaan 
hänen työtehtäviinsä, 
vaan vaikutukset näkyvät 
konkreettisemmin muualla 
hallinnossa. Opintopäällikön 
näkökulmasta uuden yliopiston 
lähestyminen näkyy työssä 
ensisijaisesti opiskelijoiden 
s i vua i nemahdo l l i s uuk s i en 
lisääntymisenä ja 
taloustieteen opiskelijoiden 
lisääntyneenä opiskeluna 
Turun kauppakorkeakoulussa. 
Tiedekunnan kanslian 
opintopuolelle muutoksia 

tuovat tänä vuonna erityisesti 
opiskelijavalintaan liittyvät asiat: 
käytössä on ensimmäistä kertaa 
sähköinen yhteishakujärjestelmä 
ja useissa oppiaineissa valintoja 
muuttavat myös valintayhteistyö- 
tai yhteisvalintakuviot. 
Opintopuolella merkittävä uusi 
asia on sähköinen opinto-opas, 
joka pitäisi olla opiskelijoiden 
käytettävissä ensi syksynä.
  Hanna valmistui keväällä 2007 
yhteiskuntatieteellisestä tie-
dekunnasta pääaineenaan val-
tio-oppi. Opintopäällikkömme 
on päätoimittajan ilahdukseksi  
ollut kiinnostunut myös sosiolo-

giasta, sillä Hanna haki aikoinaan 
opiskelemaan sekä valtio-oppia 
että sosiologiaa, joista ensim-
mäinen vei sitten mukanaan. 
Mitään erityistä syytä juuri valtio-
opin valitsemiselle ei ollut, mutta 
yleinen kiinnostus yhteiskun-
nallisia asioita kohtaan ja mah-
dollisuuksien laaja-alaisuus veti 
Hannaa yhteiskuntatieteelliseen 
tiedekuntaan. Vankan yhteiskun-
tatieteellisiksi sivuaineiksi hän 
valikoi lopulta sosiaalipolitiikan ja 
taloustieteen.
  Hannan työtehtäviin tiedekun-
nassa liittyvät lähes kaikki opin-
toasiat, mm. opiskelijavalinnat, 

Tiedekunta tutuksi - haastattelussa 
tiedekunnan kanslian opintopäällikkö 
Hanna Pietilä



11Indeksi 1/2009 

opetussuunnitelmat, opintojen 
korvaaminen, JOO-opintojen 
puoltaminen, jatko-opinnot ja 
työharjoitteluasiat. Lisäksi Hanna 
kirjoittaa myös erilaisia opiskelu-
todistuksia esimerkiksi työvoima-
toimistoa, työnantajaa, KELAa tai 
asepalveluksen lykkäämistä var-
ten ja hänen puoleensa voi kään-
tyä myös silloin, kun muut opin-
toihin liittyvät asiat askarruttavat 
mieltä. Hannan vastaanottoajat 
ovat joka viikko tiistaisin ja per-
jantaisin kello 12-14. Mikäli nämä 
ajat eivät sovi, sähköpostitse tai 
puhelimitse voi sopia tapaamis-
esta myös muuna aikana. 
Apua opintoihin liittyvissä 
kysymyksissä tarjoavat 
kansliassa myös opinto-
ohjaaja Maria Henninen ja 
toimistosihteeri Pirjo Kopra 
sekä opiskelijavaihtoasioissa 
kansainvälisten asioiden 
suunnittelija Tarja Virta. 
Tiedekunnassa neuvotaan 
mm. tutkintorakennetta, 
yleis- ja kieliopintoja sekä 
todistusanomuksia koskevissa 
asioissa. Omaan pääaineeseen 
liittyvät kysymykset kannattaa 

esittää laitoksen henkilökunnalle, 
esimerkiksi neuvonta-
assistentille.
  Opintopäällikön tehtäviin 
kuuluu myös yhteydenpito 
rehtorinvirastoon, laitoksiin ja 
opiskelijoihin sekä opintoasioiden 
esittely tiedekuntaneuvoston 
kokouksissa. Opintoasioita 
käsitellään tiedekuntaneuvoston 
lisäksi koulutuksen kehittämis- ja 
opiskelijavalintatoimikunnassa. 
Sekä tiedekuntaneuvostoon 
että toimikuntiin kuuluu myös 
opiskelijajäseniä. Opiskelijoiden 
mielipiteitä arvostetaan ja 
halutaan kuulla jatkossakin 
sekä heiltä toivotaan aktiivista 
osallistumista asioiden 
käsittelyyn.
  Monista muista ammateista ehkä 
poiketen opintopäällikön kesä 
on opiskelijavalintojen vuoksi 
varsin kiireistä aikaa. Valinnat 
tuovat mukanaan muun muassa 
hyväksymis- ja hylkäyskirjeiden 
lähettämistä, hakijoiden 
tiedusteluihin vastaamista sekä 
oikaisupyyntöjen käsittelemistä. 
Kiirettä on onneksi helpottamassa 
kanslian kesäharjoittelija. 

Jani Moilanen ja Lauri 
Östman

Alkusyksystä on vähintään 
yhtä monta rautaa tulessa 
uusien opiskelijoiden aloittaessa 
tiedekunnassa. Se saattaa 
aiheuttaa henkilökunnalle pientä 
päänvaivaa lomien ajankohdan 
päättämisen suhteen. Onneksi 
työt eivät kuitenkaan seuraa 
kotiin vaan päivän päätteeksi voi 
siirtyä vapaalle.
  Vapaa-aikanaan Hanna suuntaa 
monasti joko jumppaan, talleille 
ratsastamaan tai muuten 
kuntoilemaan. Hanna pitääkin 
liikuntaa vapaa-aikana lähes 
välttämättömänä työssä 
jaksamiselle, sillä opintopäällikön 
tehtävä on paljolti päätteen 
ääressä ja kokouksissa istumista. 
Hannan haastattelun jälkeiseen 
viikonloppuun kuuluu liikuntaa 
myös vähän toisenlaisessa 
muodossa, sillä Hannalla on 
edessään muutto uuteen 
asuntoon. Onnea siis uuteen 
kotiin!
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Kansaneläkelaitos käynnisti 
vuonna 2002 Ikäihmisten 
kuntoutuksen vaikutta-

vuustutkimuksen eli IKÄ-han-
kkeen. Hanke muodostuu sa-
tunnaistetulla koeasetelmalla 
tehdystä vaikuttavuustutkimuk-
sesta sekä kuntoutusprosessia 
ja ikäihmisten kokemuksia ym-
märtämään pyrkivistä kvalitati-
ivisin menetelmin toteutetuista 
osa-hankkeista. Turun yliopiston 
sosiologian laitos on mukana 
hankkeessa vastaten yhdestä 
osa-hankkeesta, missä tarkas-
tellaan mm. ikäihmisten koke-
muksia kotona asumisesta. Tut-
kimusta varten haastateltiin 56 
ikäihmistä eri puolilta Suomea.
  Suomalaiseen 
ikääntymispolitiikkaan on 
vakiintunut ilmaisu ja tavoite, 
jonka mukaan ikäihmisten tulee 
asua kotona mahdollisimman 
pitkään. KASTE-ohjelmassa 
ja Ikäihmisten palvelujen 
laatusuosituksessa määritellään 
valtakunnalliseksi tavoitteeksi, 
että vuoteen 2012 mennessä 
yli 75-vuotiaasta väestöstä 91–
92 % asuu kotona itsenäisesti 
tai tarkoituksenmukaisten 
palvelujen turvin. Tutkimuksissa 
on todettu, että ikäihmiset 
haluavat asua kotona ja että koti 
on heille tärkeä ja merkityksellinen 
paikka. Ikäihmiset ovat kuitenkin 
hyvin heterogeeninen joukko, 
eikä ole selvitetty, mitä kotona 
asuminen merkitsee raihnaille ja 
toimintakyvyltään heikentyneille 
ikääntyneille henkilöille. 
Tutkimuksissa on kuitenkin 
pohdittu, muuttuuko enemmän 
hoivaa tarvitsevan ihmisen 
käsitys kodista. On kysytty, 
voiko kodista jopa tulla laitoksen 
korvike. 

Asunnosta kodiksi

Koti muodostuu ihmisen ja hän-
en asuinpaikkansa välisessä 
vuorovaikutuksessa. Kotia ei 
voi myydä tai ostaa, vaikka 
eräs asunnonvälitysfirma niin 
väittääkin. Vasta kun ihminen 
liittää tuntemuksia ja merkityk-
siä asuntoonsa, siitä tulee koti. 
Suurin osa haastateltavistani 
koki asuvansa kotonaan. Osal-
le heistä se merkitsi asumista 
paikassa, joka kenties oli omin 
käsin raivattu keskelle autiota 
metsää. Koti oli paikka, jossa 
oli asuttu kymmeniä vuosia. 
  Osa haastattelemistani 
ikäihmisistä oli muuttanut 
kodistaan uuteen asuntoon, 
koska he eivät enää olleet 

kyenneet selviytymään vanhan 
kotiympäristön asettamista 
vaatimuksista. Kodistaan 
muuttaneiden ikääntyneiden 
henkilöiden kertomuksissa 
näkyi selkeästi se, että koti 
muodostuu ajan kuluessa. 
Joillekin nykyisestä asunnosta 
ei vielä ollut muodostunut 
kotia, vaan koti oli edelleen 
se asuinpaikka, josta 
oli ollut pakko muuttaa. 
Asuinpaikan muodostuminen 
kodiksi edellyttää muuton 
hyväksymistä, mitä 
näissä tapauksissa ei ollut 
tapahtunut. Osa muuttaneista 
oli sopeutumisprosessissa 
pidemmällä. He kuvasivat 
tilannetta, jossa heillä oli kaksi 
kotia: nykyinen ja vanha. 
Tunneside vanhaan kotiin oli 

Kotonako kuolemaan asti?

Asiantuntijan puheenvuoro

   Kuva: Matleena Korhonen
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edelleen olemassa, mutta myös 
uuteen asuntoon oli muodostunut 
kiintymys, joka teki siitä kodin. 
Muutosta kuluneella ajalla ei 
näyttänyt olevan merkitystä 
kiintymyksen muodostumiseen. 

Koti positiivisena paikkana

Useimmiten kotiin liitetään 
positiivisia tuntemuksia. Kodin 
on sanottu olevan siellä, missä 
sydän on. Koti on suojaisa, yk-
sityinen paikka, missä on mu-
kava olla. Haastateltavat liit-
tivät kotona asumiseen monia 
positiivisia merkityksiä. Kotona 
asuminen oli jatkuvuutta, asut-
tiin tutussa paikassa ystävien tai 
perheen lähellä. Omassa kodissa 
sai olla omassa rauhassa. Kotona 
asuminen merkitsi itsenäisyyden 
säilyttämistä ja mahdollisuutta 
olla oma itsensä. Joillekin koti oli 
muistojen paikka: se oli itse tehty 
ja siellä oli asuttu koko elämä. 
  Kotona asumiseen liitetty it-
senäisyys oli joillekin lähiaikoina 
saavutettu asia, josta ei haluttu 
luopua. Haastattelemani nai-
set olivat eläneet aikana, jolloin 
heidän puolisonsa olivat käyneet 
töissä ja he olivat hoitaneet ko-
tia. Monelle eläke oli ensimmäistä 
omaa rahaa, jonka naiset saat-
toivat käyttää niin kuin halusivat. 
Tästä ei haluttu luopua muutta-
malla toisenlaisen holhouksen al-
aisuuteen. 
  Kotona asuminen merkitsi va-
pautta rajoitteista. Haastatelta-
vat voivat valita milloin he tekev-
ät haluamiaan asioita. Kotona 
asuessa ei tarvinnut ottaa muita 
huomioon. Monelle oli tärkeää 
mahdollisuus valita nukkumisen 
ajankohta. Kotona saattoi val-
voa myöhempään tai herätä ai-
kaisemmin tai myöhemmin. 
  Kielteiset kokemukset vanhain-
kodeista ja palvelutaloista paik-
koina, joissa ei hoideta, rinnas-
tettiin yleensä kodille annettuihin 
vapautta ja itsenäisyyttä kuvaa-
viin merkityksiin. Vanhainkode-
issa käynneistä muistettiin koke-
mukset pissan haisemisesta, 
vaippojen jättämisestä vaihta-
matta tuntikausiksi. Henkilökun-
ta ei syöttänyt, jos ei itse kyennyt 
syömään vaan ruoka vietiin pois 
koskemattomana. Vanhainkodis-
sa hoidettavana olemista kuvat-
tiin sanoin: ”ei se oo inhimillistä”. 

Vanhainkodilla oli huono maine, 
vanhainkoti oli ”surkia paikka”. 

Kotona asumisen vaikeudet

Koti ei kuitenkaan ole vain positi-
ivinen paikka. Koti saattaa olla 
puutteellisesti varusteltu, eikä se 
näin vastaa ikäihmisen tarpeita. 
Huonosti liikkuvan ikäihmisen ai-
noa yhteys kodin ulkopuoliseen 
maailmaan saattavat olla televi-
sio ja kotihoidon ammattilaisten 
käynnit. Haastateltavani eivät tu-
ottaneet kotona asumiselle vain 
positiivisia merkityksiä: kotona 
oli yksinäisyyttä ja siellä joudut-
tiin kohtaamaan vaikeuksia. 
  Eräs haastateltava kuvasi ko-
tona asumista niin yksinäiseksi, 
että saattoi mennä useita päiviä 
ilman, että hän puhui kenenkään 
kanssa. Osin yksinäisyys vaikutti 
olevan haastateltavien valinta. 
Vaikka yksinäisyyttä koettiin, ei 
haluttu häiritä muiden rauhaa. 
Haastateltavat arvostivat kodin 
tarjoamaa yksityisyyttä ja omaa 
rauhaa siinä määrin, että halu-
sivat tarjota myös muille mah-
dollisuuden siihen. Palvelutalos-
sa asuvat kokivat yksinäisyyttä, 
vaikka pihalla oleiltiinkin yhdessä 
muiden kanssa. Yhdessäolo oli 
sallittua pihalla, mutta naapuri-
huoneissa ei juurikaan vierailtu. 
  Kotona asumiseen liittyi 
turvattomuuden tunteiden 
kokemista. Haastateltavat 
ilmaisivat turvattomuutta 
kuvaamalla pelkoaan ilman 
apua jäämisestä. Pelko ilman 
apua jäämisestä liittyi yleensä 
kaatumiseen. Turvattomia 
tilanteita pyrittiin välttämään, 
mutta aina se ei ollut mahdollista. 
Turvattomuuden tunteminen 
rajoitti toimintaa. 
  Kotona asuminen merkitsi 
riippuvuutta muista. 
Haastateltavani olivat 
riippuvaisia muiden antamasta 
avusta. Kuitenkaan he eivät 
olisi halunneet olla taakkana 
läheisilleen. Kodista muodostui 
joillekin vankila, josta ei voinut 
pitkiksi ajoiksi tai lainkaan poistua. 
Haastateltavat kuvasivat kodin 
vankina olemista kertomalla, 
miten puoliso ei selviytynyt 
yksin kotona. Kodin vankina 
oleminen ilmeni myös fyysisenä 
kyvyttömyytenä poistua omasta 
kodista. Heikentynyt liikuntakyky 

vaikeutti kotoa poistumista. Kun 
ulos meneminen oli vaikeaa, 
sinne ei lopulta tehnyt edes mieli. 
  Kun kotona asumiseen ei liitet-
ty kuin vaikeuksia, alkoi kodin 
merkitys kadota. Eräälle haas-
tateltavalleni oli käynyt näin. 
Hänelle koti oli lakannut tuot-
tamasta positiivisia tuntemuksia, 
eli tavallaan koti oli lakannut ole-
masta koti. Hän halusi muuttaa 
pois asunnostaan, koska oli si-
ellä yksinäinen, turvaton, eivätkä 
hänen voimansa riittäneet kodin 
hoitamiseen. Tähän ei kuiten-
kaan ollut löytynyt taloudellisesti 
saavutettavissa olevia mahdol-
lisuuksia.

Kotona niin pitkään kuin mah-
dollista? 

Jos edellä kuvattuja tuloksia tar-
kastelee kokonaisuutena, voidaan 
todeta, että koti oli tärkeä paikka 
ikäihmisten elämässä. Kotona 
asuminen ylläpiti itsenäisen ja 
aktiivisen ikäihmisen kokemus-
ta. Tässä tulos tukee vallitsevaa 
ikääntymispolitiikkaa. Kotona 
haluttiin asua, mutta ei kuiten-
kaan miten pitkään tahansa, 
vaan niin pitkään kuin koti tuotti 
positiivisia merkityksiä. 
  Vaikka on tärkeää tukea ikäih-
misten kotona asumisen mahdol-
lisuuksia, tulisi pitää mielessä, 
että kaikille koti ei ole maan-
päällinen taivas. Myös erilaisia 
vaihtoehtoja kodille olisi hyvä 
olla olemassa, sellaisia asuntoja, 
joista voi muodostua ikäihmisen 
koti. Nyt kodin vaihtoehtona 
haastateltaville oli vain laitos, jol-
laiseksi myös palvelutalo nähtiin. 
Kun erilaisia vaihtoehtoja olisi 
olemassa, ikäihmisten ei tarvit-
sisi asua heille sopimattomissa 
asumisolosuhteissa tai muuttaa 
palvelutalon ”kämppään”. Sen si-
jaan he voisivat muuttaa ja luoda 
kodin vielä vanhanakin. Tämä 
lisäisi elämänlaatua ja toisi vo-
imia jaksaa kodin arjessa. 

Kirjoittaja VTM Kirsi 
Ollonqvist työskentelee 
tutkijana Turun yliopiston 
sosiologian laitoksella.
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Työvoimapula

Taloussanomat ilmoitti Suomen 
tarvitsevan 1,8 miljoonaa 
työikäistä maahanmuutta-
jaa vuoteen 2020 mennessä 
paikkaamaan ikärakenteen 
vääristymää ja ylläpitämään 
talouskasvua. Tilastokeskuk-
sen mukaan synkkään pohjo-
laan saadaan houkuteltua vain 
n. 300,000 työikäistä maahan-
muuttajaa.
  EuroStatin mukaan 497 mil-
joonan ihmisen asuttaman EU:n 
alueelle saapuu  joka vuosi 1,9 
miljoonaa laillista maahan-
muuttajaa. EU:n väkimäärän 
vähetessä ilman maahanmuut-
toa 2,3 miljoonalla vuodessa, ei 
1,9 miljoonaa  riitä täyttämään 
bruttokansantuotteen kasvuun 
tähtäävien valtioiden tarpeita.
Eurooppa on väestöllinen musta 
aukko, joka on riippuvainen ih-
misten maahantuonnista. On 
EU:n talouden onni että Euroo-
pan etelärajalla, Lähi-Idässä ja 
Afrikassa väestönkasvu on nope-
aa ja valtion ohjaamat taloudet 
tuottavat hitaasti työpaikkoja.

Maahanmuuttajien määrä

Herzelin yliopiston tekemä tut-
kimus laski 35,2 miljoonaa eu-

kolaa, muuttuvat kreisibailut 
pian mehudiskoksi.

”Kun rommikola-
boolin vähentyes-
sä siihen lisätään 
vain kolaa, muut-
tuvat kreisibailut 
pian mehudiskok-
si.”
Maahanmuuttopolitiikka

Århusissa sijaitsevan 
Tanskan valtion integraatio-
ajatushautomon puheenjohtaja 
Erik Bonnerup totesi toisen 
ja kolmannen polven 
maahanmuuttajien osallistuvan 
työmarkkinoille vanhempiaan 
vähemmän.  S a k s a s s a 
Rockwool-säätiön teettämän 
tutkimuksen mukaan työllisyys 
ei-länsimaisen väestön 
keskuudessa on laskenut 
1970-luvun alusta lähtien. Tähän 
vaikuttaa myös globalisaatio 
joka vie Euroopasta alempien 
koulutustasojen töitä halvempiin 

rooppalaista muslimia ja The 
Economistin mukaan Hollannin 
neljän suurimman kaupungin 
kouluikäisistä lapsista jo n. 50% 
on ei-länsimaista alkuperää. 
  Italialaisen tutkimuksen mukaan 
ei-länsimaalaistaustaiset naiset 
synnyttävät keskimäärin jopa 
3,5 lasta. Syntyvyyslukemat 
siis taittuvat taas nousuun 
tulevaisuudessa. Nousu tapahtuu 
kuitenkin etnisesti ja kulttuurisesti 
hyvin erilaisessa Euroopassa 
sillä kun rommikolaboolin 
vähentyessä siihen lisätään vain 

Jotta väkiluku säilyy samana, on syntyvyyden 
oltava 2,1 naista kohden. Euroopassa asuvien 
keskimääräinen syntyvyys on 1,52 lasta naista 
kohden. Euroopan syntyvyys laskee edelleen 
3-3,5 promillea vuodessa.  Eurooppalaiset siis 
loppuvat, ja muut tulevat tilalle. Miksi näin on? 
Mikä meitä vaivaa?

urabia€



15Indeksi 1/2009 

maihin. Maahanmuuttajille 
ei siten riitä töitä alimmilla 
palkkaluokilla, jonne he korkean 
koulutuksen saaneinakin 
Euroopassa usein ajautuvat.
  Frisch-keskuksesta Oslon 
yliopiston taloustutkimuksen 
laitokselta Tyra Ekhaugen 
ilmoittaa Norjan häviävän 
rahaa maahanmuutossa. Hänen 
tutkimuksensa vertaili eri 
populaatioiden sosiaaliturvan 
käyttöä ja palkkatuloista 
maksettuja veroja. Tanskassa 
valtion lasketaan jäävän  tappiolle 
maahanmuuttajasta tämän 
eliniän aikana 2,7 miljoonaa 
kruunua
Tätä lukiessa on hyvä pitää mie-
lessä, että suurin osa Suomesta-
kin on valtiolle tappiolla ylläpi-
dettävää aluetta.
  Eurooppalainen integraatio-
politiikka on selvästi epäonnistu-
nut integroimaan uuden väestön. 
Syynä on osaltaan maahanmuut-
toasioiden keskustelukielto ra-
sismina. Tämä monopolisoi kes-
kustelun ääriryhmien asiaksi, 
sekä estää kaiken tehokkaan 
tiedonkeruun ja siten tehokkaan 
politiikan. 

Identiteetti-integraatio

Euroopassa ongelmana on 
etninen nationalismi. Tällainen 
kansallisuustunne ei ole kovin 

Mikael J. G. Marisa

vastaanottavainen uusille 
tulokkaille. Eikä etninen 
nationalismi ole tahtonut 
kuolla uuden tarpeellisen 
a m e r i k k a l a i s t y y l i s e n 
m u l t i k u l t t u u r i s e n 
arvonationalismin tieltä.
  Toisen ja kolmannen polven 
maahanmuuttajat ovat 
isänmaattomia jotka oppivat 
etteivät voi koskaan ollakaan 
kunnon eurooppalaisia. 
Maahanmuuttajayhte isöt 
kehittävät voimakasta 
solidaarisuutta joka 
löytää viholliskuvansa 
nimenomaan valtaväestöstä. 
Mekanismi toimii 
sorretuilla vähemmistöillä 
kautta maailman ja läpi 

maailmanhistorian.

“Historiallisesta 
näkökulmasta 
on huvittavan 
ironista, kuinka 
imper ia l i s t ien 
mantereesta on 
tullut kolmannen 
maailman siirto-
maa.”

Evoluutio

  Moni tietää olevansa geneettisesti 
98,4% simpanssi, mutta harvempi 
tietää jakavansa 62% geeneistään 
myös banaanin kanssa.
Voimme tarkastella mitä tahan-
sa eliötä ja huomaamme kaiken 
elämän toiminnassa saman univer-
saalin tarkoituksen: jatkaa elämää. 
Vain eurooppalaiset ja pandat rik-
kovat tämän pyhän kaavan, koska 
eivät jaksa lisääntyä.
  Eurooppalaiseen maailmankäsi-
tykseen kuuluu olennaisena osa-
na evoluutioteoria, jonka mukaan 
vahva organismi voittaa kilpailussa 
heikon organismin. Tämän logiikan 
mukaan lisääntymiskyvyn kadot-
taneet eurooppalaiset ovat sairas 
organismi, josta luonto on hank-
kiutumassa eroon. Onko kulttuuris-
samme siis sittenkin jotain vikaa? 
Ehkä emme olekaan niin ylivertaisia 
muuhun maailmaan nähden. Histo-
riallisesta näkökulmasta on huvit-
tavan ironista, kuinka imperialistien 
mantereesta on tullut ”kolmannen 
maailman” siirtomaa.

Loppukaneetti

Arman Alizadilta taannoin kysyttiin 
mitä maailman viimeiselle pandalle 
tulisi tehdä. Hän vastasi ykskan-
taan, että siitä tulisi tehdä hattu. 
Ehkä viimeisestä eurooppalaisesta 
voisi myös tehdä jotain käytännöl-
listä - vaikka mukin.

Kirjoittaja on maahanmuuttajan 
poika.
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Vuosi on vaihtunut. Hurraa 2009, se kauniimpi, kirkkaampi tai ainakin yhdellä suurempi 
kuin 2008! Tosin opiskelijoiden edunvalvontatoiminta yliopistolla ei erityisemmin pysäh-
dy kunnioittamaan sellaista normaalia vuoden vaihtumiseen sisältyvää suvantovaihetta, 
jossa vanhat projektit arvioidaan ja lasketaan asiaankuuluvalla hartaudella lepoon ja 
uudet hankkeet laitetaan jälleen fanfaarien säestyksellä vuorostaan alulle. Sen sijaan 
yliopiston koulutuspolitiikka muistuttaa enemmän Berliinin keskiöisen Hauptbahnhofin 
läpi täydessä vauhdissa ujeltavaa junaa, raiteiden kirskuessa, sateen ropistessa ja yl-
lättäen ylhäältä päin iskevien salamanvälähdysten nuollessa maalipintaa. No, edellinen 
hyvin palvellut opintosihteeri on kuitenkin saatu Indexin opintovaunusta kutakuinkin 
yhtenä kappaleena turvallisesti asemalaiturille ja uusi viilettää kyydissä ainakin kahden 
sormen luottavaisella tarttumaotteella vaunun ulkokahvasta. Kuka sanoi, että koulu-
tuspolitiikka ei olisi jännittävää?

Vuosi 2009 on monin tavoin viimeinen vuosi Turun yliopistossa sellaisena kuin sen 
vielä nyt tunnemme. Muun muassa yliopistolaki uudistuu, kuuden tiedekuntamme 
rinnalle liittyy kauppakorkeakoulu, yliopistohallitus avautuu uudentyyppisille päättäjille 
ja eri hallintoportailla yksilöjohtajien harteille lasketaan lisää valtaa ja vastuuta. 
Laitosneuvostojen viralliset valtuudet saattavat siirtyä muille päättäville elimille 
tai toimijoille ja lisäksi yhteiskuntatieteellinen tiedekunta tulee todennäköisesti 
muodostumaan kolmesta isosta laitoksesta. Muutoksen suuruutta ei silti pidä liioitella, 
uudessa Turun yliopistossa tulee joka tapauksessa olemaan enemmän vanhaa kuin 
uutta. Ennakkovalmistautumista, valppautta reagoida ja vaikuttamisvalmiutta 
kaikilla edunvalvonnan tasoilla on kuitenkin hyvä ja aiheellista peräänkuuluttaa 
muutospyörteessä. Index vastaakin vuoden kopo-haasteisiin kaksin käsiparein, sillä 
allekirjoittaneen rinnalla edunvalvontaa ajaa Indexin toinen koulutuspoliittinen vastaava 
Mari Leino.

Tähän vuoteen varautuminen on Indexissä aloitettu perehdyttämällä alajärjestöjen uu-
sia koulutuspoliittisia ja opintovastaavia ainejärjestötason edunvalvontatoimintaan ja 
linjaamalla sekä välittämällä Indexin kantaa laitosneuvostojen tulevaisuuteen hallope-
dien, alajärjestöjen hallitusjäsenten, tiedekuntajohdon ja TYYn hallituksen edustajien 
kanssa. Yhteiskuntatieteellisen tiedekuntaneuvostokin näyttää valmistautuneen uuteen 
kauteen uusimalla tarmokkaasti nahkaansa jo ennakkoon: moni opiskelijajäsenistä on 
korvautunut uusilla kasvoilla. Asteittaisen henkilöstövaihdon etuna on ainakin se, että 
niin julkinen kuin piilevämpi tieto konkareilta ei katoa kertarysäyksessä.

Ajankohtaisista edunvalvontakuulumisista pysytte parhaiten selvillä seuraamalla In-
dexin nettisivujen (index.utu.fi) KOPO-osiota, ja minuun sopii tarvittaessa luonnollis-
esti ottaa yhteyttä koulutuspolitiikkaan liittyvin ehdotuksin, ideoin tai kysymyksin.

         Lauri Östman
         Opintosihteeri
	 	 	 	 	 	 	 	 	 index-opintosihteeri@utu.fi

Opintosihteerin palsta
Uutta yliopistoa kohden
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Simsalabim! Nyt olet jälleen nuori

Vanheneminen ja kuolema on perinteisesti nähty itsestäänselvinä osina ihmisen elämänkaarta. 
Vaikka perussyyt vanhenemiseen ovat hyvin moninaisia, on sekä ikääntymisen merkkeihin että 

vanhenemiseen sinänsä pyritty keksimään lääkkeitä jo ammoisista ajoista lähtien. Elinajanodotteeseen 
onkin pystytty erilaisin keinoin vaikuttamaan jo kauan, ja Suomessa elinajanodote on parantunut selvästi 
vuosien saatossa muun muassa yleisen elin- ja hygieniatason paranemisen sekä usein kuolemaan 
johtavien sairauksien tehokkaamman ehkäisyn ja hoidon vuoksi. Vanhenemisen hidastamisen suhteen 
yritykset eivät ehkä ole olleet aivan niin onnistuneita. Yleensä vanhenemisen ehkäisyyn markkinoitavien 
tuotteiden vaikutus on vähintäänkin kyseenalainen, vaikka purkin kyljessä onkin hirmuinen määrä 
hienolta kuulostavaa kemian sanastoa.

Ikääntyminen biologisena ilmiönä

Vanhenemisen syitä on etsitty jo kauan. Tutkimuksissa on löydetty useita ikääntymiseen vaikuttavia 
geenejä ja mekanismeja. Vaikka eri mekanismeja onkin huikea määrä, niistä keskeisimpiä ajatellaan 
olevan muun muassa insuliinin ja insuliinin kaltaisen kasvutekijän signalointi solussa, tulehdusvastetta 
säätelevät mekanismit sekä sirtuiiniproteiinien vaikutus. Lisäksi telomeerit, kromosomien päissä sijait-
seva, mutta proteiineja koodaamattomat DNA-ketjut ovat nousseet potentiaaliseksi keinoksi solujen 
vanhenemista estävässä tutkimuksessa. Telomeerit lyhenevät jokaisen solunjakautumisen yhteydessä 
ja siten mahdollistavat solulle vain tietyn määrän solunjakautumisia. Onkin arveltu, että telomeerit vai-
kuttaisivat välillisesti solujen vanhenemiseen ja solukuolemaan. Jos telomeerien lyhenemistä voitaisiin 
estää telomeraasientsyymien avulla, myös solujen vanheneminen saataisiin pysähtymään, ainakin teori-
assa. Edellä mainittujen mekanismien lisäksi esimerkiksi laakamadolla on havaittu olevan useita ikään-
tymistä estäviä geenimuunnoksia. 
  Ongelmana solujen pidemmän eliniän toteuttamisessa on ollut vanhenemisen syiden moninaisuus. 
Mikään yksittäinen tekijä ei selitä solun vanhenemista ja kuolemaa. Realistisempaa onkin pyrkiä vaikut-
tamaan raihnaisuutta aiheuttavien sairauksien ehkäisyyn ja hoitoon eri tutkimusten avulla todistetuin 
keinoin. Esimerkiksi tupakointi ja ylipaino ovat merkittäviä solun vanhenemista edistäviä tekijöitä ja ovat 
lyhyemmän elinajanodotteen riskitekijöitä. 

Kronologinen ikä vs. biologinen ikä

Ihmisten valveutuneisuuden ja raihnaisuutta aiheuttavien sairauksien ehkäisyn ansiosta yhä vanhemmat 
ihmiset ovat hyvässä kunnossa ja elävät pidempään kuin aikaisemmin. Tämä muutos on nähtävissä 
myös lääketieteellisen hoidon linjauksia suunniteltaessa. Esimerkiksi nykyään leikkausriskin arvioinnissa 
kronologisen iän lisäksi hyvin merkittäviä huomioon otettavia tekijöitä ovat ihmisen yleiskunto ja 
perussairaudet. Ikä sinänsä kertoo jo jonkin verran kehossa tapahtuneista, normaalistikin iän mukana 
tulevista muutoksista, mutta se, missä määrin ne ilmenevät, riippuu hyvin pitkälti henkilön geneettisistä 
ominaisuuksista ja ympäristötekijöiden vaikutuksesta.
  Kasvava ikääntyvien ihmisten määrä aiheuttaa myös erilaisia lääketieteellisiä ja yhteiskunnallisia 
haasteita. Esimerkiksi lääketutkimuksista hyvin suuri osa sulkee ikääntyneen väestön tutkimuksen 
ulkopuolelle, jolloin lääkkeiden vaikutuksista ikääntyneellä ei ole varmaa tietoa. Toisaalta myös resurssit 
selvittää ja parantaa ikääntyneiden elinoloja ovat hyvin rajalliset tällä hetkellä. Ikääntyvien erityistarpeet 
huomioonottava asenne onkin vasta pikkuhiljaa kypsymässä. 
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Puukolla paremmaksi

Vanhenemisen merkkejä halutaan piilotella ja siloitella erilaisin keinoin. Kaupat pursuavat toinen 
toistaan hienompia ja kalliimpia ihonhoitotuotteta, 
joissa siloittavana aineena on milloin mikäkin luonnon 
ihmerohto. Niillä, joilla on rahaa, saattavat käyttää hyvin 
suuriakin summia nuorekkaan ulkonäön ylläpitämiseen. 
Puukkoon turvaudutaan yhä kevyimmin perustein. Joskus 
tuotos on melko onnistunut, joskus tuloksena on lähinnä 
vahanukkea muistuttava haamu ihmisestä. Suomessa 
tällainen plastiikkakirurginen itsensä parantaminen 
onneksi on vielä melko vähäistä, toki lisääntymään 
päin. Ehkä yhteiskunta tarvitsisi enemmän esimerkkejä 
ikääntymisen hyväksyneestä ihmisestä.
  Toki ihoa nuorentavilla ihmevoiteilla on hyviäkin puolia. 
Vaikka suurin osa tuotteista onkin silkkaa humpuukia, 
on silti hyväksyttävä se tosiseikka, että jotkut kokevat 
niiden olevan hyödyllisiä, vaikka tulos ei olisikaan 
objektiivisesti osoitettavissa. Jos näin yksinkertainen 
asia nostaa ihmisen mielialaa ja itsetuntoa, kuinka väärin 
se loppujen lopuksi on? Kosmetiikkayritykset pyrkivät 
luonnollisesti markkinoimaan tuotteitaan mahdollisimman 
räikeästi tavoitellessaan voittoa. Mainontaa säätelevät 
lait, mutta ihmisen omalla tietosuodattimella on paljon 
lakeja suurempi merkitys siinä, mikä tieto mielletään 
paikkansapitäväksi. Vastuu ihmevoiteiden vaikutusten 
uskomisesta ja ostamisesta on siis myös kuluttajalla. 
Ja onhan se myös helppoa. Ajatelkaa, kuinka kätevää 
onkaan kävellä lähimpään pikkukauppaan ja ostaa 
sieltä purkki, josta saa osan nuoruudestaan takaisin. 
Kosmetiikkateollisuus on löytänyt itselleen melko laajan 
kuluttajakunnan.

Who wants to live forever?

Mitä järkeä ikuisen elämän tavoittelussa sitten on? Kaikki haluaisivat elää pitkän ja ennen kaikkea on-
nellisen elämän, mutta vanheta ei haluaisi kukaan. Yhtälönä tämä on melko mahdoton. Vanhenemisen 
myötä erilaiset syöpätaudit lisääntyvät merkitsevästi kuten myös eri perussairauksien aiheuttamat kom-
plikaatiot. Joissakin vanhustutkimuksissa on todettu, että vaikka vanhukset käyttäisivät useita lääkkeitä 
päivän aikana ja olisivat lääkärin silmissä kroonisesti sairaita, he eivät välttämättä koe itseään sairaiksi 
eivätkä ole elämäänsä tyytymättömiä. Olisiko siis ikuisen elämän tavoittelun sijasta kiinnitettävä sitten-
kin enemmän huomiota elämän laatuun vaikuttaviin tekijöihin? Mitä merkitystä pitkällä elämällä olisi, jos 
siitä ei osattaisi nauttia? Selvää on kuitenkin se, että mitään oikotietä pitkään ja onnelliseen elämään ei 
ole. Ei ole olemassa pilleriä, joka suo yksinään ikuisen elämän tai onnellisuuden. Ihminen itse on hyvin 
pitkälti vastuussa siitä, minkälaisen elämän hän itselleen rakentaa.

       
        
        Nina Simula
        Lääketieteen kandidaatti
        Tiedotussihteeri, Boosterin päätoimittaja
        TLKS r.y.

Lähteet
- Fyhrquist, Saijonmaa. Telomeerit ja vanheneminen. Duodecim 2007;123(16):1963-71
- Tilvis. Hyvä vanheneminen. Duodecim 2006;122(12):1523-6
- Eettisten näkökohtien työryhmä. Korkean iän vaikutus hoitopäätöksiin – eettisiä näkökohtia.
  Lääkärin käsikirja.
- Strandberg, Laurila. Miten emme vanhenisi? Duodecim 2006;122(12):1472-4

Kuva: Matleena Korhonen



20 Indeksi 1/2009 

Kolmatta vuotta koukussa

Voitte luopua alkuinnostuksestanne tässä ja nyt, sillä tämä 
juttu ei tule liittymään millään tavalla huumausaineisiin vaan 
rockmusiikkiin. Oma innostukseni CMX-nimiseen orkesteriin 
kantaa ajallisesti vajaan kolmen vuoden päähän. Tarkemmin 
arvioituna se alkoi vuonna 2006 Ruisrockista. Jostain helteisen 
sään, snägäritelttojen ja roskien peittämän hiekkarannan 
suojista bändi sai kaivettua itsensä lavalle eikä tuon 
ensivaikutelman aikaansaama innostus ole laantunut näihin 
päiviin mennessä.
  Olin toki kuullut CMX:stä jo ennen vuotta 2006. Itse asiassa 
ostin bändin ensimmäisen Cloaca Maxima I -kokoelman 
vuonna 1997 ollessani vain 9-vuotias. Miten senikäinen olisi 
mitään mistään rockmusiikista ymmärtänyt? Olin vain niin 
tajuttoman ihastunut erääseen ko. albumin singleraitaan että 
levy oli pakko saada. Täytyy tunnustaa että samalla metodilla 
on tullut hankittua levyhyllyä pölyttämään muutama muukin 
albumi. Mutta olen pyrkinyt lohduttautumaan sillä, että tulen 
löytämään jokaisesta levystä vielä jotain kuuntelemisen 
arvoista ennen pitkää! Niin  tapahtui CMX-orkesterin kohdalla.
  Muutama sana itse bändin keulahahmosta A.W. Yrjänästä. 
Kaikki bändin jäsenethän ovat alun perin kotoisin pohjoisesta 
ja muuttaneet kukin opiskeluidensa tai töidensä perässä 
Helsinkiin. Yrjänä kertoi eräässä pohjoisen kulttuurilehdessä, 
että hänelle pohjoinen ei merkitse maantieteellistä sijaintia 
vaan ennen kaikkea mielentilaa. Tämä näkyy mielestäni 
myös Yrjänän sanoituksissa. Välillä vaelletaan tähtitaivaalla 
ja välillä taas lämmitetään käsiä palaneiden kotien tuhkassa. 
Biisien kontrasti on valtava. Harvalta bändiltä löydän 
jokaiseen tunnetilaan sopivan kappaleen. Myös elementeillä 
leikittely kuuluu bändin imagoon. HC-punkista alun perin 
populaarimpaan muotoon jäsentyneessä yhtyeen tuotannossa 
voi kuulla vivahteita niin progesta, metallista kuin tangostakin! 
Bändin jäsenet itsekään eivät mielellään määrittelisi itseään 
kuuluvaksi johonkin tiettyyn musiikkigenreen. Yrjänä pitää 
musiikintekemisen suolana juuri jatkuvaa kappalerakenteiden 
hajottamista ja uusien sävelmuodostelmien etsimistä. Muodot 
tulee hajottaa.
  Yhtye on pyrkinyt rakentamaan myös tietynlaisen 
esiintymiskulttuurin. Keikoilla on yleensä turha toivoa 
välispiikkejä saati kuulla omia lempikappaleitaan, sillä biisilistat 
vaihtelevat kiertueesta toiseen ja ne pyritään rakentamaan 
bändin omien tarkoitusperien pohjalta. Kaikki setin kappaleet 
pyritään nopeasti soittamaan alta pois. Ehkä tämäkin kertoo 
jonkinlaisesta yhtyeen työmentaliteetista, jossa vastustetaan 
turhanpäiväisiä jaaritteluita ja keskitytään itse asiaan. 
Rockiahan tänne on tultu soittamaan, mitä?

       Jani Moilanen
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Aivan Publicumin ja Educarium läheisyydessä kyyhöttää viehettävä, sinertävä puutalo. 
Mikä on tuo outo rakennelma? Lähempi tarkastelu ehkä valottaa asiaa. Sisään astuessa 
uteliaisuus vain kasvaa. Mitä näin kodikas asuintalo tekee keskellä yliopiston syvintä 
kampusta? Suuria ikkunoita kehystävät raikkaan siniset verhot, ilmassa leijuu huumaava 
kahvin tuoksu.  Arvokkaan näköinen antiikkisohva lähes kutsuu olemuksellaan 
istuutumaan ja ihailemaan talon kauneutta. Tarkempi vilkaisu huoneen koristeisiin 
paljastaa talon asukkaat. Kyseessä on Indexin vieläkin uutuuttaan hehkuva kartano.
 
 Index on ehtinyt oleilla hulppeissa tiloissaan jo puolisen vuotta ja vanha charmikas 
talo onkin ottanut meidät avosylin vastaan. Välillä repeileviä seinänpäällysteitä 
katsellessa tuntuu kuin rakennus haluaisi halata meitä. Eikä ihme, sillä tämä talonrähjä 
onkin pitkän elämänsä aikana kokenut jos jonkinmoista kohtelua. Huhu kertoo, että se on 
toiminut muun muassa ei-toivottujen henkilöiden loppusijoituspaikkana ja korjaamatta 
jätetyt vesivahingot aiheuttavat yhä hilsettä arvokkaan asuinsijamme päälakeen. Vielä 
kaukaisempaa historiaa ovat ajat, joina kartanomme oli osana Venäläistä kasarmia.

 Talomme osaa todella yllättää, sillä hallituksemme onnistui löytämään siitä juuri 
kokonaisen uuden siiven. Kyseinen osasto toimii nyt museokäytössä. Se on nimittäin 
restauroitu 70-lukulaisen tutkijan kammion henkeen ja sieltää löytyykin muun muassa 
30 vuotta vanha tietokoneen kovalevy sekä itsemurhakoppi. (Jos onnistut ratkaisemaan 
tämän tuoli-vaatekomerossa-arvoituksen, nostan sinulle hattua.)
 
 Index-kartano on kenen tahansa Indexin jäsenen käytettävissä ja tilat 
sopivatkin mainiosti mini-sitsaukseen, viini- ja  lautapeli-iltoihin  tai sitten ihan vain 
kokouskäyttöön, kunhan vain muistaa pyytää avainta lainaan joltain hallituksemme 
jäseneltä. Käy siis varaamassa haluamasi aika kirjaamalla se kartanon kokoushuoneen 
seinällä olevaan tapahtumakalenteriin, talovanhuksemme ilahtuu varmasti vierailustasi. 
Vielä on syytä muistaa tuo 
dekaanin jo lentäväksi lauseeksi 
muodostunut kultainen sääntö: 
”Älkää polttako sitä.”
 
       Paloi taikka ei, niin yksi asia 
on varmaa. Nimittäin se, että 
kartanomme viettää avoimien 
ovien päiviä joka tiistai klo 
11.45-12.15, kun joku onnekas 
hallituksestamme pääsee sinne 
päivystämään. Mikäli haluat 
kupposen kuumaa, ostaa 
haalarimerkkejä tai muuten vain 
kokea arkkitehtonisen orgasmin, 
tule käymään.
       
  Ilmari Ahonen

Index-kartano
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Kaipaatko elämääsi lisää kimallusta ja kuplivaa? Tunnetko valtavan biletyspotentiaalisi 
valuvan hukkaan? Indexin juhlatoimikunta on vastaus arjen harmauteen! Nyt sinulla on 
mahdolisuus liittyä iloiseen joukkoomme.

Indexin juhlatoimikunta järjestää vuoden suurimmat ja hauskimmat tapahtumat 
kuten esimerkiksi Indexin kastajaiset, Aarteenmetsästyksen, Index Winter Tourin ja 
loistokkaampana kaikista Indexin vuosijuhlan. Toimikunnassa on tehtäviä joka makuun 
juomalippujen myynnistä veikeiden idoiden pyörittelyyn. Juhlatoimikunnan tapaamisiin 
voi tulla kuka tahansa milloin tahansa. Tulemalla mukaan toimintaan pääset tutustumaan 
uusiin ihmisiin myös muista ainejärjestöistä. Samalla saat tilaisuuden kurkistaa 
näyttävien kulissien taakse.

Indexin juhlatoimikuntaa 
pyörittävät juhlavastaavat Sini 
Kujanpää ja Olli Kajava. Sini on 
toisen vuoden kasvatustieteen 
opiskelija, joka haluaa tuoda 
valoa opiskelijoiden elämään 
kaikenmoisten kinkereiden 
avulla. Olli opiskelee 
ensimmäistä vuotta 
taloustiedettä ja lähti 
Indexin hallitukseen 
antamaan panoksensa 
sekä ainejärjestöjen 
yhteisille riehujaisille, 
että muullekin 
yhteishenkeä ja käytännön 
etuja edistävälle toiminnalle.

Jos haluat lähteä mukaan juhlatoimikuntaan, 
ota rohkeasti yhteyttä tai pamahda paikalle 
juhlatoimikunnan kokouksiin. Juhlatoimikun-
nan kokouksista tupsahtelee tietoa Index-in-
folle vuoden mittaan.

  
               Tervetuloa mukaan!

J u h l a t o i m i k u n n a s t a 
päivää!!

Toivottavat,
Sini Kujanpää ja Olli kajava, Indexin 
juhlavastaavat
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Pestini Turun yliopiston ylioppilaskunnan (tuttavallisemmin TYYn) hallituksessa 
alkoi varsin vauhdikkaasti, kun ensimmäisellä viikolla juoksin pää pyörällä 

kokouksesta toiseen esittelemään itseäni ja toimenkuvaani. Oli hyvinvointijaostoa, 
vammaisohjausryhmää, tasa-arvotoimikuntaa, hankkeiden käynnistelyä ja kollegoiden 
tapaamisia – kaikkea mikä liittyy sosiaalipoliittisen vastaavan tehtäviin. Olin – ja olen 
vieläkin - intoa täynnä. Suunnittelen panevani yliopistomme tasa-arvoasiat kuntoon, 
haluan tehdä koko kampuksesta esteettömän liikuntarajoitteisille, tavoittaa kampuksen 
opiskelevat isät ja äidit ja ennen kaikkea levittää tietoa hyvinvoinnnin edistämisestä 
jäsenillemme – siis Teille, hyvät lukijat. Vaikka alitajunnassa välillä vilahtelee ajatus 
tehtävän ylivoimaisuudesta ja sulasta mahdottomuudesta, pidän kuitenkin lapsen 
uskoani yllä. Tietynlaisia utopioita on aina ruokittava – valmis tämä maailma ei missään 
tapauksessa vielä ole - enkä muutenkaan ajatellut tehdä tätä kaikkea yksin. Uskon 
vakaasti, että tekemisen into leviää ympärilleni epidemian tavoin.

Ponnistelujeni avainsana on yhteisöllisyys. Toimin ensimmäiset opiskeluvuoteni tiiviissä 
ainejärjestöyhteisössä, jonka jokainen jäsen oli vuorovaikutuksessa toistensa kanssa. 
Ideoita oli helppo levittää, eikä mitään tarvinnut toteuttaa yksin. Samaa toivon tältäkin 
toimikaudelta. Haluaisin selvittää yhteistyössä hallitusten hyvinvointivastaavien 
kanssa, millainen tuleva vuosi voisi olla. Ideoida yhdessä tapahtumia, jossa alkoholi 
ei ole tapahtuman fokus ja kenenkään yksityisyyttä ei vahingossakaan loukata. 
Keskustella yhdessä, miten ottaa huomioon ne yhteisön jäsenet, jotka ovat jääneet 
toiminnan ulkopuolelle. Pohtia, miten tulee toimia kun asiat eivät tavalla tai toisella 
menekään suunnitelmien mukaan - tiivistäen haluan olla mukana rakentamassa sellaista 
hyvinvointia, joka näkyy konkreettisina asioina opiskelijan elämässä.

Hyvinvointi ja sen puute näkyy toki muuallakin kuin yhteisöllisen toiminnan tasolla. 
Monet opiskelijat kamppailevat yksilötasolla erilaisten pelkotilojen kanssa: miksi en 
opi mitään vaikka luen paljon? Miksi minua masentaa ja ahdistaa? Onko yliopistolla 
turvallista? Miten selviän, kun rahat on ihan loppu ja laskut maksamatta? Miten jaksan, 
kun minua kiusataan ja syrjitään? On kuitenkin hyvä tietää, että näiden ongelmien 
ratkaisuun on meidänkin kampuksellamme palkattuja ammattilaisia, jotka auttavat 
näissä asioissa. Yhteyttä voi ottaa esimerkiksi TYYn sosiaalipoliittiseen sihteeriin, joka 
auttaa ja ohjaa tarvittaessa myös ammattiapuun.

Alayhdistystoimijoiden kanssa olemme jo ehtineet kokoontua yhteen pohtimaan omien 
yhteisöjen hyvinvointiasioita. Tapaamiset tulevat jatkumaan läpi vuoden, ja mukaan 
voi tulla, vaikka ensimmäiseen tapaamiseen ei olisi päässytkään. Seuraavan kerran 
kokoonnumme 4.3, sitten 24.3. Turku–salissa. Tapaamisissa keskustelemme mm. 
tasa-arvoisesta viestinnästä ja opiskeluviihtyvyyden lisäämisestä. Alayhdistyksiltä 
toivomme, että erityisesti hallitusten hyvinvointivastaavat pääsisivät paikalle, mutta 
toki muutkin toimijat ovat tervetulleita. Enempi, parempi! Hyvinvoinnin ei tulisikaan 
olla yhden ihmisen varassa. Siitä tulisi vastata koko yhteisön.

          Laura Mäkelä

Hyvinvointia rakentamassa?
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Indeksi myy mainostilaa, ole 
yhteydessä mainosmyyntiin:

Jani Moilanen (jemoil@utu.fi)
Minna Aho (misaho@utu.fi)
Maiju Kujala (mekuja@utu.fi)

Lisätietoa internetistä osoit-
teesta: http://index.utu.fi.
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www.tosy.fi

Vaihtoehtojen aika ei ole ohi

Sosialidemokraattien perusarvoihin ovat aina 
kuuluneet vapaus, tasa-arvo ja oikeudenmukai-
suus. Tavoitteenamme on maailma, jossa kaikilla 
ihmisillä on mahdollisuus elää vapaata elämää. 
Jokaisella ihmisellä on oltava oikeus tehdä työtä, 
asua, rakastaa, perustaa perhe ja opiskella riippu-
matta taloudellisesta asemasta, etnisestä taustas-
ta tai seksuaalisuudesta. Jokainen voi vaikuttaa 
omassa arkipäivässään ja parhaiten se käy yhdessä 
samalla tavalla ajattelevien ihmisten kanssa. Yh-
dessä pyrimme kohti oikeudenmukaisempaa ja 
tasa-arvoisempaa yhteiskuntaa.


